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Spoštovane prejemnice in prejemniki SLS napovednika in novičnika,  
ob slovenskem kulturnem prazniku, 8. februarju, vam v Slovenski ljudski 
stranki čestitamo in želimo prijetno ter kulture polno praznično nedeljo! 

 
SLS NAPOVEDNIK 

 
NAPOVEDNIK SLS DOGODKOV ZA AKTUALNI TEDEN 

(od 9. februarja 2009 do 15. februarja 2009) 
 

NEDELJA, 8. februar 2009: 
 Ob 14. uri redni letni občni zbor OO SLS Pertoča Rogašovci 

 
PONEDELJEK, 9. februar 2009: 
 Ob 9.30 uri 2. redna seja Komisije DZ RS za nadzor javnih financ, katere član je 

poslanec SLS Janez Ribič  
 
TOREK, 10. februar 2009:  
 Ob 11. uri 12. seja Komisije Državnega sveta za kmetijstvo, gozdarstvo in 

prehrano, katere člana sta državna svetnika SLS Vincenc Otoničar in Peter Vrisk 
 Ob 13. uri 18. seja Interesne skupine lokalnih interesov, katere član je državni 

svetnik SLS Vincenc Otoničar 
 Ob 14.45 uri pogovor predstavnikov Odbora DZ RS za finance in monetarno 

politiko, katerega predsednik je poslanec SLS mag. Radovan Žerjav, Odbora DZ 
RS za gospodarstvo, katerega član je poslanec SLS Franc Bogovič in Odbora DZ 
RS za delo, družino, socialne zadeve in invalide, katerega član je vodja PS SLS 
Jakob Presečnik z misijo OECD 

 Ob 15. uri seja Kluba SP SLS, v prostorih tajništva v Ljubljani 
 Ob 15.30 uri 11. seja Komisije Državnega sveta za gospodarstvo, obrt, turizem in 

finance, katere član je državni svetnik SLS Peter Vrisk 
 
SREDA, 11. februar 2009:  
 Ob 9. uri redna seja Odbora DZ RS za gospodarstvo, katerega član je poslanec 

SLS Franc Bogovič 
 Ob 10. uri 5. nujna seja Odbora DZ RS za notranjo politiko, javno upravo in 

pravosodje, katerega član je poslanec SLS Gvido Kres 
 Ob 10. uri se bosta predsednik Državnega sveta RS mag. Blaž Kavčič in sekretar 

Državnega sveta RS Marjan Maučec srečala z ministrom za gospodarstvo dr. 
Matejem Lahovnikom  

 Ob 10.30 uri 1. redna seja Odbora DZ RS za notranjo politiko, javno upravo in 
pravosodje, katerega član je poslanec SLS Gvido Kres 

 Ob 14. uri 1. redna seja Odbora DZ RS za lokalno samoupravo in regionalno 
politiko, katerega član je poslanec SLS Franc Bogovič 

 
ČETRTEK, 12. februar 2009: 
 Ob 9. uri 3. redna seja Odbora DZ RS za kulturo, šolstvo, šport in mlade, katerega 

član je poslanec SLS Janez Ribič 
 Od 19. uri seja RO SLS Gorenjske in Zgornje Gorenjske na Bledu 
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SLS O NAJ NOTRANJEPOLITIČNIH TEMAH TEDNA 
 

 
Poslanska skupina SLS 

 
Novinarska konferenca   

 
Na novinarski konferenci v sredo, 4. februarja, sta namestnik vodje PS SLS Franc 
Bogovič in poslanec SLS mag. Radovan Žerjav govorila o zaključnem računu državnega 
proračuna za leto 2007 in o odložitvi glasovanja o ratifikaciji vstopa Hrvaške v zvezo 
Nato.   
 

Franc Bogovič: »Slovenija ima zdrave javne finance« 
 
Namestnik vodje PS SLS Franc Bogovič je govoril o sprejemanju zaključnega računa 
državnega proračuna za leto 2007. Kot je povedal, »gre pri tem za dokaj uspešno 
zavajanje javnosti, po drugi strani pa za preusmerjanje pozornosti z določene teme na 
drugo. Koalicija je po nepotrebnem zavrnila zaključni račun za leto 2007.« Po 
Bogovičevih besedah bi morali vsi skupaj gledati v prihodnost in se tako preusmeriti v 
pripravo proračuna za leto 2009 in 2010. Pri tem se je potrebno potruditi, da čim bolje 
izidemo iz finančno–gospodarske krize.  
 

Mag. Radovan Žerjav: »Še vedno se ne ve, s katerim ozemljem Hrvaška želi vstopiti v 
zvezo NATO.« 

 
Kot ocenjuje Poslanska skupina SLS, se mora z odložitvijo glasovanja o ratifikaciji 
vstopa Hrvaške v zvezo Nato v Državnem zboru RS ponuditi poslancem DZ RS še eno 
priložnost, da pregledajo dokumente in trezno razmislijo. Kot je dejal poslanec SLS mag. 
Radovan Žerjav: »Do tega trenutka še nismo dobili odgovora na vprašanje, s katerim 
ozemljem vstopa Hrvaška v zvezo Nato.« Kot je opozoril mag. Radovan Žerjav, še vedno 
niso odpravljeni vsi sumi glede prejudiciranja meje med Slovenijo in Hrvaško. »V 
dokumentaciji za vstop Hrvaške v zvezo Nato so vsaj štirje elementi, ki zagotovo 
prejudicirajo mejo med državama,« je še dodal. SLS je zato predsednika Vlade RS 
Boruta Pahorja še enkrat pozvala, da omogoči vpogled v hrvaške in slovenske 
dokumente, ki so osnova za vstop Hrvaške v zvezo Nato. Po Žerjavovih besedah si ni 
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mogoče predstavljati, da bi kakšna država v tako resno vojaško organizacijo vstopila 
brez zemljevidov. Slovenija bi morala za vstop Hrvaške v zvezo Nato zavzeti enako 
načelo kot za vstop Hrvaške v EU, je še dodal Žerjav.  
 
Na koncu novinarske konference je poslanec SLS mag. Radovan Žerjav odgovarjal še na 
vprašanja novinarjev, ki so se nanašala na varčevalne ukrepe Vlade RS. Po besedah 
mag. Žerjava se nekateri ukrepi ponavljajo ali pa sploh niso ukrepi. Tako sta med 
predlaganimi ukrepi le dva tista, ki predstavljata 95 ali 99 % vsega prihranka, ki je 
napovedan. 
 

Stališče SLS do Predloga varčevalnih ukrepov Vlade RS 
 

Predsednik SLS Bojan Šrot je predsedniku Vlade RS Borutu Pahorju poslal Stališče SLS 
do Predloga varčevalnih ukrepov Vlade RS. Vlada RS je v svojem predlogu podala 33 
varčevalnih ukrepov. V SLS ocenjujemo učinke tistih varčevalnih ukrepov, ki jih je po 
našem mnenju sploh mogoče označiti kot ukrepe, kot minimalne oz. nikakršne. Za kar 
nekaj ukrepov tako v SLS ocenjujemo, da to sploh niso ukrepi, temveč redne naloge 
uporabnikov javnih sredstev, ki bi jih morali ves čas sproti izvajati. V SLS smo mnenja, 
da bi lahko imelo pomemben učinek le 6 od navedenih ukrepov. Zato predlagamo, da 
naj Vlada RS pripravi prednostni program izvajanj ukrepov, saj po prepričanju SLS ostaja 
ključno predvsem hitro ukrepanje Vlade RS. Predvsem pa se naj najprej posveti 
izvrševanju tistih ukrepov, pri katerih se pričakuje konkretne učinke. Kot je še zapisal 
predsednik SLS v pismu, je področje javnih financ tisto področje, kjer bi se dalo še 
ogromno privarčevati. Sicer pa bi po prepričanju SLS že samo z odločitvijo Vlade RS, da 
odpove pogodbo o nakupu oklepnikov Patria, država privarčevala zelo veliko - mnogo 
več kot z vsemi 33 varčevalnimi ukrepi.  
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SLS O NAJ ZUNANJEPOLITIČNIH TEMAH IN EVROPSKI UNIJI V PRETEKLEM 
TEDNU 

 
 

  
 
Predsednik SLS Bojan Šrot podprl prizadevanja zamejskih Slovencev v Italiji na srečanju 
s Slovensko skupnostjo Gorica 
 
V petek, 30. januarja 2009, se je predsednik SLS Bojan Šrot skupaj s predsednico 
Mestnega odbora SLS Koper Olgo Franca in drugimi člani delegacije srečal s 
predstavniki Slovenske skupnosti v Italiji: deželnim tajnikom SSk Damijanom Terpinom, 
predsednikom pokrajinskega vodstva Silvanom Primožičem  in pokrajinskim tajnikom 
Julijanom Čaudekom. Na srečanju na sedežu Slovenske skupnosti Gorica je predsednik 
SLS Bojan Šrot pokrajinskim predstavnikom slovenske narodne skupnosti v Italiji izrazil 
podporo pri njihovih vztrajnih in pogumnih prizadevanjih za pravice slovenske manjšine 
v Italiji in vrednote slovenstva. 
Po uradnem srečanju s Slovensko skupnostjo v Gorici se je predsednik SLS Bojan Šrot 
udeležil njihovega večernega tradicionalnega novoletnega sprejema na Vrhu sv. Mihaela 
v sovodenjski občini pri Gorici, na katerem je kot osrednji slavnostni govornik sodeloval 
veliki slovenski pisatelj prof. Boris Pahor iz Trsta. 

Predsednik SLS Bojan Šrot je pred časom v pismu podpore pokrajinskim predstavnikom 
slovenske narodne skupnosti v Italiji izrazil podporo SLS pri njihovih vztrajnih 
prizadevanjih za pravice slovenske manjšine v Italiji in izpostavil tedaj njihova ponovno 
aktualna prizadevanja glede namestitev dvojezičnih tabel na avtocestnem kraku 
Moščenice / Trst, ki izhajajo iz zgodovinskega dejstva, da so Slovenci na tem območju 
že po Londonskem memorandumu in Osimskem sporazumu ter tudi na podlagi 29. 
člena Zaščitnega zakona upravičeni do namestitve dvojezičnih tabel. Po besedah 
predsednika SLS Bojana Šrota Slovenska ljudska stranka že od nekdaj podpira krepitev 
skupnega slovenskega kulturnega prostora, ki ga tvorijo območja vseh sosednjih držav, 
kjer prebiva avtohtona slovenska narodna skupnost. “V dvostranskih odnosih s 
sosednjimi državami morajo imeti vprašanja zaščite, ohranjanja in razvoja slovenskih 
narodnih skupnosti vselej prednostno mesto”, poudarja predsednik SLS Bojan Šrot in 
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opozarja, da politika do Slovenske narodnostne skupnosti v Italiji ne sme biti 
diskriminatorna.  

Predsednik SLS Bojan Šrot je pozdravil tudi besede slavnostnega govorca na 
novoletnem sprejemu Slovenske skupnosti, enega izmed najpomembnejših slovenskih 
pisateljev, prof. Borisa Pahorja, ki je med drugim izpostavil, da je za Slovenijo 
pomembno ohraniti celovitost Piranskega zaliva in teritorialnega izhoda Slovenije na 
odprto morje, pri čemer je pozval zamejske Slovence v Italiji in Avstriji, da matično 
državo Slovenijo pri tem podpirajo.  

 
SLS O NAJ EKONOMSKO GOSPODARSKIH TEMAH TEDNA 

 
SLOVENIJA Z MOŽNOSTJO TEHNIČNE RECESEIJE 

 
Iz bonitetne hiše I iz Ljubljane, ki je partnerska družba Dun&Bradstreeta, so ta teden 
podali oceno možnosti tehnične recesije. Tehnična recesija pomeni nazadovanje 
gospodarstva v dveh zaporednih četrtletjih. Analitiki pa nenavadno hrabro napovedujejo 
rast v letu 2010 in menijo, da ima Slovenija dobre možnosti za hitro ozdravitev glede na 
sedanje težave. 
 

Gospodarske napovedi zelo negotove 
 
Gospodarske napovedi so zaenkrat zelo negotove, saj se je gospodarska aktivnost v 
preteklih mesecih krepko zmanjšala. Po napovedih EU naj bi slovensko gospodarstvo 
letos raslo le po 0,6-odstotni stopnji, tudi Urad za makroekonomske analize in razvoj 
ocenjuje, da bi se rast lahko spustila pod napovedanih 1,1 odstotka.  

Slovenija že čuti učinke pešanja svetovnega gospodarstva 
 
Po obdobju krepke gospodarske rasti Slovenija že čuti učinke pešanja svetovnega 
gospodarstva. Slovenija je namreč majhno in odprto gospodarstvo, v katerem izvoz 
predstavlja 70 odstotkov bruto domačega proizvoda. Manjše povpraševanje v EU, kamor 
Slovenija izvozi največ, tako zavira rast, zmanjšala pa sta se tudi obseg tujih investicij in 
zadolževanje v tujini.  
 

Finančne nestabilnosti ne pričakujejo 
 
Medtem ko so gospodarske napovedi za letos slabe, pa analitiki Dun&Bradstreeta ne 
pričakujejo, da bo Slovenija izkusila finančno nestabilnost. Banka Slovenije je 
komercialne banke pozvala k pridobitvi svežega kapitala, večji del dobičkov iz leta 2008 
pa naj bi po priporočilu centralne banke uporabile za izboljšanje bilančnih izkazov.  

Banke v Sloveniji se ne soočajo s težavami 
 
Dun&Bradstreet tudi opozarja, da bi lahko nagla rast kreditne aktivnosti, ki smo ji bili 
priča v preteklih letih, v trenutnih razmerah zaostritve gospodarskega položaja 
povzročila hitro naraščanje slabih dolgov. Kljub temu se s težavami ne sooča še nobena 
od 19 bank v Sloveniji, prav tako pa ni znakov, da bi se to lahko kmalu zgodilo. 
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Slovenija v dobri družbi 
 
Slovenija v februarskem poročilu največje bonitetne hiše na svetu Dun&Bradstreet 
ohranja rating pri DB2b, a ima ta še vedno pripombo o znižanju. Slovenija se trenutno 
giblje v zelo ugledni družbi: Belgija, Čile, Danska, Japonska, Singapur in Velika Britanija.  
 
(povzeto po STA) 

 
SLS O NAJ DOGAJANJU NA NIVOJU MESTNIH, OBČINSKIH IN REGIONALNIH 

ODBOROV SLS 
 

LETNI OBČNI ZBOR V SEMIČU 
 

Člani OO SLS Semič so se konec januarja zbrali na rednem letnem občnem zboru. 
Srečanja članov in simpatizerjev Slovenske ljudske stranke v Semiču so se udeležili tudi 
poslanec v Državnem zboru RS Franc Bogovič, državna sekretarka na MKGP mag. Sonja 
Bukovec, direktor Kmetijske šole Grm Tone Hrovat in direktor Krajinskega parka Kolpa 
Boris Grabrijan. Rdeča nit občnega zbora je bilo ovrednotenje dela stranke v preteklem 
letu ter kmetijska problematika. Člani so sprejeli tudi plan dela za leto 2009, veliko 
pozornosti pa so namenili prihajajočim volitvam v Evropski parlament. 
 
 

 
 

Zbor članov OO SLS Semič 30. januarja 2009 v hotelu Smuk v Semiču. 
 

OO SLS ROGATEC AKTIVNO V LETO 2009 
 

Začetek leta je hkrati tudi dober začetek, da si zastavimo nove cilje. Takšne so si začrtali 
tudi člani OO SLS Rogatec, ki so se na zadnjo januarsko soboto zbrali na občnem zboru 
v Vaško-gasilskem domu Donačka Gora. Poročilo predsednice Marije Polajžar kaže na 
to, da je bil odbor v preteklem letu zelo aktiven in tudi za leto 2009 načrtujejo kar nekaj 
aktivnosti. Srečanja so se udeležili tudi poslanec v Državnem zboru RS Janez Ribič, 
župan Martin Mikolič ter občinski svetnik iz vrst SLS Anton Polajžar. 
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SLS O NAJ AKTIVNOSTIH SLOVENCEV V ZAMEJSTVU IN PO SVETU 

 
SLS IMA STIKE S SLOVENCI V ZAMEJSTVU IN PO SVETU 

 
V Slovenski ljudski stranki želimo krepiti stike s Slovenci po svetu in v zamejstvu, 
obenem pa želimo njihovo življenje približati tudi vam. Tokrat vam ponujamo komentar 
našega sodelavca s sorodniki v Argentini, potrudili pa se bomo, da vam bomo vsak 
teden prinašali novičke tako iz oddaljenih krajev kot tudi iz bližnjih Furlanije Julijske 
krajine, Benečije, Porabja in Avstrijske Koroške. 
 
Slovenci v Argentini 
 
Argentina – država v južni Ameriki, glavno mesto Buenos Airesa … tako se začne opis v 
skoraj vsakem medmrežnem brskalniku. Na kaj pa vi pomislite, ko slišite besedo 
Argentina? Verjetno zelo podobno. 
Jaz pa pomislim na svojega strica, njegovo ženo in otroke. Pomislim na množico 
Slovencev, ki so odšli že med obema svetovnima vojnama in po zadnji, ki naj bi bila res 
zadnja. Odšli so iz različnih vzrokov, ekonomskih, predvsem pa zaradi političnih. Po 2. 
svetovni vojni je Argentina sprejela cele družine Slovencev, ki so se morali znajti, kakor 
so hoteli in znali. Prišli so brez premoženja, brez poznanstev, popolnoma brez vsega. 
Slovenci so bili znani kot dobri rokodelci, obrtniki in izobraženci, ženske tudi kot dobre 
gospodinje in strežnice. In kot taki so se hitro organizirali in ustanovili slovenske 
domove, zgradili svoje cerkve in si postavili hiše. Moj stric Janez si je sam zgradil hišo in 
v njej še vedno živi s svojo družino.  
 
Danes so del argentinske družbe, pa vendar se ločijo od ostale populacije; ob sobotah se 
otroci učijo slovenskega jezika in ob nedeljah hodijo k sveti maši v slovenskem jeziku.  
Ob koncu tedna se družijo v slovenskih domovih, kjer prirejajo plese, gledališke igre, 
recitale ali pa imajo preprosto veselice, kot bi jih imeli tu v Sloveniji. Po vseh teh letih je 
slovenščina še vedno živa! 
 
Ko sem se o tem pogovarjal s svojo sestrično Anico, mi je povedala, da sta njena otroka 
težko razumela in sprejela dejstvo, da sta morala tudi ob sobotah zgodaj vstajati in se 
peljati uro ali več na drugi konec mesta, kjer sta hodila še v slovensko šolo, poleg redne 
argentinske. No, po končani gimnaziji ju je čakala nagrada, en mesec potovanja po 
Sloveniji, ki vključuje tudi še dodaten pouk slovenščine v avtohtonem okolju, v tisti 
Sloveniji, ki so jo morali zapustiti njihovi stari starši.  
 
Zahvala za ohranitev slovenščine gre predvsem njihovi želji in pa prostovoljnim 
učiteljem, ki skorajda nimajo prostega časa. Ti prostovoljci se izpopolnjujejo skoraj 
vsako leto v poletnih mesecih v Ljubljani in svoje znanje prenesejo nazaj v Argentino.  
 
Upam, da slovenstvo še ne bo tako kmalu zamrlo v Argentini, kar bi bila velika izguba za 
Slovenijo, njeno zgodovino in kulturo.   
 
Matjaž Marinčič 
 
 


